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REGION Společnost Lom 
Deštno plánuje exploa-
tační činnosti (hospodář-
ské využití – pozn. red) 
na lomu Deštno u Sedlčan, 
a to formou zahloubení 
východní části stávajícího 
lomu a dalšího postupu ji-
hovýchodním a jihozápad-
ním směrem.

Předmětem záměru je 
těžba v zahloubení v rám-
ci stávající plochy lomu 
a dále těžba v novém pro-
storu o plošné výměře 3,35 

hektaru, který stávající 
plochu rozšiřuje. „Celková 

plocha těžby, sanace a re-

kultivace bude po provede-

ní záměru přibližně 9,35 

hektaru,“ uvedl starosta 
nedalekých Příčov Michal 
Jiráček a dodal: „Lom má 

být zahlouben až na kótu 

300 metrů nadmořské výš-

ky a nejníže položené části 

Příčov mají kolem 360 me-

trů nad mořem. Na besedě 

v naší obci jsme se zástupci 

lomu informovali o zámě-

REGION Na pondělí 27. lis-
topadu vyhlásily odbory 
stávku škol v České repub-
lice. Protože šlo o den re-
dakční uzávěrky, ptali jsme 
se vedení škol předem, jak 
to bylo u nich. Rozhod-
nutí o zapojení do stávky 
totiž muselo padnout již 
minulý týden, nejpozději 
v jeho polovině. Důvodem 
stávky jsou podle ředitelů 
a ředitelek škrty v kapitole 
školství, které budou mít 
negativní dopady na kva-
litu vzdělávání, tedy pře-
devším na děti, žáky a stu-
denty. 

Některé školy se roz-
hodly pro částečnou stáv-
ku. Šlo například o Petro-
vice. „V den stávky bude 

omezen provoz školy. Žáci 

budou končit výuku po čtvr-

té vyučovací hodině, školní 

klub bude v provozu pou-

ze do 14 hodin a družiny 

do 15 hodin. Ve školní jídel-

ně děti dostanou studený 

oběd a mateřská škola bude 

v provozu od půl osmé 

VYSOKÝ CHLUMEC V bu-
dově úřadu městyse se 
ve dnech 24.–26. listopadu 
konala třídenní vánoční 

PETROVICE Nedělní dopo-
ledne 26. listopadu patřilo 
v Petrovicích otužilcům. 

Při jasném počasí a tep-
lotě -3 °C zorganizoval 
spolek Mladá generace 
u rybníka Druhý Trubáček 
zimní otužování.

Otužování si bylo možné 

vyzkoušet nebo se s ním 
alespoň ze břehu rybníka 
seznámit. Ledová cesta, jak 

celou událost mladí lidé po-
jmenovali, přilákala mnoho 
lidí, ale jen šest odvážlivců 
se vrhlo do ledové vody, 
kterou pokrýval tenký led. 

Sabina Motrincová

Připravuje se rozšíření 
a zahloubení kamenolomu 
Deštno. Lidé z okolí se proti 
tomuto záměru ostře ohrazují

ru veřejnost, která proti to-

muto záměru a zástupcům 

lomu poměrně ostře vystou-

pila.“ Příčovští obyvatelé 
se obávají, že mohou přijít 
o vodu ve svých studnách, 
případně že se sníží vydat-
nost vrtů v obci. Lidem 
také vadí clonové odstře-
ly, při kterých se otřásají 
jejich domy a objevují se 
trhliny ve zdech. V Solo-
pyskách o víkendu občané 
podepisovali pod petici, 

Stávkovaly školy i na 
Sedlčansku

do půl jedné,“ sdělila ředi-
telka Základní školy v Pe-
trovicích Hana Vošahlíko-
vá. V Počepicích zůstalo 
v pondělí doma devět za-
městnanců ze třinácti. 

Základní škola Chlum 
se do stávky zapojila, 
v provozu zůstala škola 
mateřská: „V souladu se 

stanoviskem odborové 

Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 3

Na vánoční výstavě 
byl k vidění 
také staročeský 
štědrovečerní stůl

prodejní výstava, kterou 
připravil Spolek přátel měs-
tyse Vysoký Chlumec. 

Šest odvážlivců se 
vrhlo do ledové vody
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vyzývající město Sedlčany, 
aby se do této záležitosti 
zapojilo.

Společnost Lom Deštno 
provádí hornickou činnost 
v dobývacích prostorách 
Solopysky I. (Deštno) a So-
lopysky II., které pokrývají 
výhradní ložisko stavební-
ho kamene s názvem So-
lopysky u Třebnic-Deštno. 
Společnost k oznámení 
záměru předkládá vlastní 
hydrogeologické posouze-
ní pro zhodnocení stávají-
cích poměrů a posouzení 
vlivů rozšíření a zahloube-
ní těžby stavebního kame-
ne ve jmenovaných ložis-
cích na hydrogeologické 
poměry v okolí. V rámci 
posudku byla provedena 
archivní rešerše dostup-
ných podkladů a terénní 

Připravuje se rozšíření 
a zahloubení kamenolomu 
Deštno. Lidé z okolí se proti 
tomuto záměru ostře ohrazují

Dokončení ze strany 1 rekognoskace zaměřená 
na hydrogeologické a hyd-
rologické poměry lomu 
a jeho okolí. Původní hyd-
rogeologické posouzení 
z roku 2021 bylo aktuali-
zováno na základě připo-
mínek obcí v plánovaném 
záměru. Posouzení tak 
řeší mimo jiné připomínky 
obcí Dublovice a Příčovy. 

„Předmětem záměru je 

zároveň provoz zařízení 

pro využívání odpadů k te-

rénním úpravám a výrobě 

recyklátu ze stavebních 

a demoličních odpadů. Za-

řízení bude provozováno 

v rámci sanace a rekulti-

vace území, které bude 

probíhat zároveň s těžbou. 

Recyklát bude expedován 

z prostoru lomu, přebytky 

hmot vznikající při procesu 

recyklace budou ukládány 

v lomu v rámci sanačních 

a rekultivačních prací. 

K zasypávání lomu bude 

používán také materiál 

výhradně za tímto účelem 

dovezeným, jako například 

odpady z těžby nerudných 

nerostů, hlušina a další od-

pady z praní a čištění neros-

tů, odpady z řezání a brou-

šení kamene, keramické 

výroby a další. Jednat se 

bude o 330 tun ročně. Vzni-

kají tedy oprávněné obavy, 

co všechno nakonec v lomu 

skončí a zda se tento poten-

ciálně nebezpečný materiál 

nebude louhovat do okolí 

a odtud do povrchových 

i spodních vod. To je jedna 

z našich velkých obav, kte-

rá, myslím si, stojí za pozor-

nost,“ poznamenal starosta 
Příčov Michal Jiráček.

David Myslikovjan

N A L Ž OV I C E / B Ř E Z N I C E 
Rada Středočeského kraje 
ve druhé polovině listopa-
du odsouhlasila vyhlášení 
veřejné zakázky na projek-
tovou dokumentaci a zajiš-
tění stavebního povolení 
ke stavbě Komunitního by-
dlení v Březnici, jež využijí 
klienti organizace Nalžo-
vický zámek.

V nově budovaném ob-
jektu komunitního bydlení 
by mělo nalézt nový domov 
osmnáct klientů Nalžovické-
ho zámku. „Komunitní styl 

bydlení přinese klientům, 

nejčastěji osobám s mentál-

ním postižením, takový styl 

života, který jim napomů-

že v rozvoji samostatnosti 

a soběstačnosti v denních 

aktivitách a při péči o svou 

osobu. To může dále vést 

i k rozvoji schopností k zís-

kání práce buď v chráněném, 

nebo i na otevřeném pracov-

ním trhu,“ vysvětlil radní 
pro sociální oblast Martin 

Hrabánek. První klienti by 
se do nového domova mohli 
nastěhovat nejpozději v roce 
2027. Náklady na vytvoření 
projektové dokumentace 
jsou odhadovány na tři mi-
lióny korun, přičemž odhad 
nákladů na celý projekt je 
zhruba osmdesát miliónů 

korun. Pro výstavbu kraj po-
čítá s fi nancováním z evrop-
ských fondů.

„V České republice je po-

jem deinstitucionalizace vní-

mán jako proces, v němž do-

chází k přechodu od ústavní 

péče o osoby se zdravotním 

postižením k péči poskyto-

vané co nejblíže přirozené-

mu prostředí,“ uvedla ve-
doucí sociální pracovnice 
v Nalžovickém zámku Re-
nata Růžičková. „Do před-

pokládaného komunitního 

bydlení by měli přejít klienti 

Nalžovického zámku, kteří 

doposud žijí v ústavní péči 

a využívají služeb v původ-

ní budově zámku. Jsou zde 

více méně izolováni od míst-

ní komunity, sousedských 

vztahů, od všeho, co nabízí 

běžný život. Jsou nucení 

ke společnému žití v předem 

nastavených ústavních pod-

mínkách, a i když se zaměst-

nanci Nalžovického zámku 

snaží klientům život co nej-

více zpříjemnit, tak i přesto 

dochází k potlačení individu-

ality člověka a jeho přiroze-

ného prostředí. Služba, která 

bude poskytována v novém 

prostředí, bude určena oso-

bám se zdravotním posti-

žením se střední a vysokou 

mírou potřeby, konkrétně 

osobám s mentálním posti-

žením, popřípadě s přidruže-

ným tělesným postižením.“ 
Lokalita komunitního 

bydlení byla zvolena s ohle-
dem na potřeby klientů 
ve východní části města 
Březnice v blízkosti rodin-
ných domů. V centru města 
se nachází zámek Březnice 
a standartní občanská vy-
bavenost. Vše je dostupné 
ve vzdálenosti zhruba jed-
noho kilometru od místa 

objektu. Jedná se o venkov-
skou lokalitu, ale zároveň 
městské prostředí s dostup-
nými návaznými sociálními 
službami a možností i vyu-
žití veřejné dopravy.

„Cílem celého projektu je 

vytvoření bezproblémového 

soužití, kdy postupem času 

budou vznikat sousedské 

vztahy, které jsou důleži-

té pro zapojení uživatelů 

do místní komunity. Klienti 

se budou učit větší samo-

statnost a odpovědnosti, 

nový pro ně bude svobod-

nější způsob života a cel-

kové poskytování sociální 

služby. Budou navazovat 

nové vztahy, budou využí-

vat občanskou vybavenost 

jako nákupy, služby a jiné. 

Cílem projektu je dosažení 

začlenění klientů do běžné 

společnosti a nabídnout jim 

plnohodnotné soužití v co 

nejpřirozenějším prostředí,“ 
uzavřela Renata Růžičková.

David Myslikovjan

V Březnici vznikne komunitní bydlení 
pro klienty Nalžovického zámku

Nalžovický zámek

SOLENICE V minulém čísle 
jsme seznámili naše čtená-
ře s kampaní na podporu 
pěstounské péče, kterou 
vídáme na sociálních sí-
tích nebo v prostředcích 
hromadné dopravy. Jejím 
cílem je dostat děti z dět-
ských domovů do rodin.

Také v našem regionu je 
dětský domov, konkrétně 
v Solenicích. Jeho ředi-
telka Olga Vernerová po-
važuje toto téma za velmi 
citlivé. „Všechny děti patří 

do rodiny. To je nezpochyb-

nitelné!“ říká. „V rámci sys-

tému náhradní rodinné vý-

chovy mají nezastupitelné 

místo jak pěstounská péče, 

tak ale i ústavní výchova,“ 
dodává.

Dlouhodobě jsou podle 
ní dětské domovy v rám-
ci ČR bohužel naplněny 
a musí děti odmítat. Ne ka-
ždé dítě je přitom vhodné 
do pěstounské péče. „Děti 

ze Zařízení pro děti vyžadu-

jící okamžitou pomoc pře-

cházejí do našich zařízení. 

Jde o sourozenecké skupi-

ny, o děti starší deseti let, 

Romy a další. Tyto děti se 

do pěstounské péče nedo-

stanou. Pokud ano, jde o vý-

jimky,“ popisuje situaci.
Právě z tohoto důvodu 

se takováto zařízení podí-
lela na materiálu Koncep-
ce deinstitucionalizace 
a transformace dětských 
domovů zřizovaných Stře-
dočeským krajem, který 
bude nyní projednáván. 
„Doufáme, že bude i schvá-

len.“ Kampaň na podporu 
pěstounské péče je masiv-
ní, nicméně díky novele 
359/1999 Sb. dojde podle 
Vernerové bohužel ke sní-
žení nároků při výběru 
zájemců. „Může se stát, že 

kvantita převýší kvalitu,“ 
dodává.
Olga Trachtová Hadáčková

Pěstounská péče 
není pro každé dítě
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organizace a pedagogické 

komory chceme vyjádřit ne-

souhlas s plánovanými změ-

nami, zejména snižováním 

množství vyučovacích hodin 

fi nancovaných státem, které 

by jistě mělo dopad na kvali-

tu vzdělávání, a drastickými 

škrty v rozpočtu. Ty by se 

v důsledku nedotkly jen ne-

pedagogických pracovníků, 

ale nás všech, a ovlivnily by 

kvalitu vzdělávání a budouc-

nost země. Velice si ceníme 

práce asistentek pedagoga 

v době inkluze. Na naší ško-

Stávkovaly školy i na Sedlčansku

S E D LČ A N Y  V  m ě s t sk é 
knihovně se ve středu 22. 
listopadu konalo setkání 
posluchačů s partou míst-
ních nadšenců, kteří vy-
mýšlí a podnikají dlouhé 
treky na kole. Renata Ko-
curová, Petr Svoboda, To-
máš Kubín, Radka Andru-
šíková a Lenka Balane se 
už vypravili k Baltu, Jadra-
nu a také k prameni Duna-
je. A kam společně vyrazí 
příště? Také tuto otázku 
jsme položili v rozhovoru 
jedné z členek party, kte-
rou je Renata Kocurová.

Jak dlouho se vaše 

pětičlenná parta schází 

a co ji svedlo dohroma-

dy?

Dali jsme se dohromady 

v roce 2017, kdy jsme začali 

plánovat cestu k moři, a na-

konec jsme poprvé společ-

ně vyjeli na kolech o dva 

roky později, a to k Baltu. 

Tehdy jsme nevyjížděli ze 

Sedlčan, ale od pramene 

Lužické Nisy, kam nás od-

vezli autem Ivan Andrušík 

a tatínek Lenky Balane. Jeli 

jsme po ofi ciální cyklostez-

ce a ujeli jsme šest set třicet 

kilometrů. Cesta nám trvala 

přesně osm dní.

Kolik let je členům 

vaší party? Nemusel jste 

na trase jeden na druhé-

ho někdy čekat?

Je nám plus mínus kolem 

padesáti let. Jezdíme svým 

tempem a někdy čekáme 

na našeho nejslabšího čle-

na, což jsem já (úsměv). 

Není to ale nic dramatické-

ho, nijak zvlášť jsem nikdy 

nezdržovala.

J a k  s e  s t r av uj e te 

na svých cestách?

Jedeme takzvaně na těž-

ko, takže vezeme s sebou 

stany, spacáky i vaření. 

Máme plynovou bombu, zá-

kladní potraviny, jako jsou 

ovesné kaše na snídani, 

instantní polévky, kuskus 

na večeři, a vozíme i ná-

doby na vaření. Na oběd 

se vždycky někde po cestě 

zastavíme.

Když jste dojeli k Bal-

tu, jak dlouho jste pobý-

vali na místě. Rekreovali 

jste se tam?

Pro nás je cesta cíl. 

Naším cílem nebyl pobyt 

u moře, a když jsme k Bal-

tu dojeli, zažili jsme obrov-

skou euforii po tom týdnu 

šlapání na kole. Byl to pro 

nás mnohem větší zážitek, 

než kdybychom k moři do-

jeli autem, ale samozřejmě 

jsme se také vykoupali. 

Strávili jsme tam jeden den. 

Náš cíl byl v německém Ahl-

becku, odtud jsme jeli ještě 

padesát kilometrů do měs-

tečka, ze kterého jezdí vlak 

do Berlína, a potom jsme 

jeli opět vlakem do Prahy.

Můžete popsat vaši 

další cestu?

K Jadranu jsme vyrazili 

po dalších dvou letech. Dva 

z nás, Radka s Petrem, se 

na cestu vydali ze Sedlčan, 

a museli si vzít o dva dny 

dříve dovolenou. My ostatní 

jsme jeli ze Salzburku. Ti, 

co vyrazili ze Sedlčan, měli 

cestu delší o dvě stě padesát 

kilometrů. Ze Salzburku, 

odkud jsme se už vydali 

na cestu všichni, to bylo 

do italského Grada, kde je 

nejbližší Jadran, čtyři sta 

dvacet kilometrů.

Už jste si naplánovali 

třetí společnou cestu?

Třetí cesta byla v letoš-

ním roce v srpnu a ved-

la  k  p rameni  Duna je 

ve Schwarzwaldu v Ně-

mecku, který leží nedaleko 

švýcarských hranic. Trasa 

měřila sedm set kilometrů 

a nazpátek jsme měli zajiš-

těný spoj autobusem z Kost-

nice od Bodamského jezera. 

Petr Svoboda ale ještě sám 

pokračoval dál přes Švý-

carsko, Francii až do Říma, 

takže letos absolvoval cyk-

lo pouť, která měla přes tři 

tisíce kilometrů. Naše cesta 

k prameni Dunaje trvala de-

set dní a Petr to měl celkem 

na pět neděl. Cesta se mu 

protáhla až do září.

Na svých cestách jste 

na kolech najezdili stov-

ky kilometrů. Zažili jste 

také nějakou krizovou 

situaci?

Spíme ve volné přírodě 

v blízkosti zdroje vody, kde 

by se mohlo ledasco stát, 

ale měli jsme výhradně běž-

né lapálie, jako bylo píchlé 

kolo nebo závada na řetě-

zu. Kluci jsou ale šikovní 

a všechno opravili.

Zmínila jste tři vaše 

velké  cest y.  Jezdí te 

i na menší výlety na kole 

po republice?

Ano, jeli jsme do Sedl-

čan z Třebíče, podnikli jsme 

cyklo výpad do Brd a s Pe-

trem Svobodou jsem jezdila 

po Českém středohoří. Petr 

vyrazil na kole až na vý-

chod Slovenska.

A vaše čtvrtá velká 

cesta?

Pokukujeme po Jantaro-

vé cyklostezce, která spo-

juje Balt s Jadranem, ale ta 

má tisíc devět set kilometrů, 

takže si ji zřejmě rozdělíme 

na dvě až tři etapy.

Vaše pětičlenná par-

ta je ze stejné branže, 

nebo máte každý jiné 

povolání?

Já jsem kartograf, Tomáš 

Kubín také, Petr Svoboda je 

informatik, Radka Andruší-

ková učitelka a Lenka Bala-

ne pracuje na sekretariátu 

na gymnáziu. 

David Myslikovjan

Dokončení ze strany 1 le, kde je 19 integrovaných 

žáků, bychom se bez jejich 

práce neobešli. Stávkou ne-

chceme podpořit jen nepe-

dagogické pracovníky, ale 

bráníme celý vzdělávací 

systém a budoucnost našich 

dětí. Celkem je připraveno 

připojit se ke stávce dvaadva-

cet zaměstnanců naší školy,“ 
informoval redakci Ondřej 
Sůsa, učitel ZŠ Chlum a zá-
stupce zaměstnanců.

Většina škol, které se pro 
zapojení do stávky rozhod-
ly, se zcela uzavřela. Mezi 
ně patří mimo jiné ZŠ a MŠ 

Krásná Hora nad Vltavou. 
„V pondělí odpoledne mi za-

městnanci předali oznámení 

o zapojení do stávky, pokud 

se zásadně něco nezmě-

ní. Přihlásili se k ní všichni 

zaměstnanci, pedagogové 

i provozní, takže celá škola 

bude uzavřená. Zašlu ozná-

mení zřizovateli a dopis 

všem rodičům. Vzhledem 

k tomu, že jsme malá ško-

la, nezbývá než souhlasit, 

protože se nás zásadně týká 

většina důvodů pro stávku,“ 
odpověděla na náš dotaz 
ohledně stávky ředitelka 

školy Eva Šedivá. Stejná si-
tuace, tedy uzavření všech 
provozů školy, se týká také 
Dublovic, Nechvalic a obou 
škol v Sedlčanech.

Naopak mezi školy, které 
se aktivně do stávky neza-
pojily, patří Kamýk nad Vlta-
vou a ZUŠ Sedlčany. „Výuka 

na naší škole bude probíhat. 

S požadavky odborů souhla-

síme, podporu jsme vyjádřili 

alespoň vyvěšením plakátu 

u vchodu školy a na vývěsce 

MŠ,“ sdělila nám ředitelka 
kamýcké školy Lýdia Mila-
novská. Ředitelka ZUŠ Sedl-

čany Vladimíra Křenková má 
jiné důvody: „Ke stávce se 

nepřipojujeme. Jsme jiný typ 

školy, máme příspěvky od ro-

dičů v podobě školného. Ne-

řešíme asistenty a máme jen 

dva provozní zaměstnance. 

Nepálí nás to, co základní 

školy a jiná školská zařízení.“

Olga Trachtová Hadáčková

Pětičlenná parta přátel dojela na kolech k Baltu 
i k Jadranu a pokukuje po Jantarové cyklostezce

Petr Svoboda na besedě předvedl, jak jezdí na kole. Po jeho levici 
jsou Renata Kocurová, Tomáš Kubín a Radka Andrušíková. Lenka 
Balane se z časových důvodů nemohla besedy zúčastnit.
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VYSOKÝ CHLUMEC V letoš-
ním roce uplynulo dvacet 
pět let od chvíle, kdy se 
začalo s budováním skan-
zenu ve Vysokém Chlum-
ci. Při této příležitosti nyní 
vychází nová publikace, 
která má sloužit jako prů-
vodce po skanzenu, kde 
se tuto středu 29. listopadu 
také koná její křest.

V úvodu popisuje sa-
motný vznik muzea a od-
povídá i na otázky, které 
návštěvníky často zajímají 
– jak vypadal areál před 

začátkem výstavby, jak se 
postupuje při přenášení 
staveb nebo proč je na ně-
kterých střechách „moder-
ní“ eternit. 

Stěžejní část knihy tvoří 
detailní informace ke dvě-
ma desítkám objektů, až 

na výjimky přenesených 
do areálu skanzenu ze 
Sedlčanska a Voticka. Zmí-
něny jsou nejen obytné 
budovy, ale i technické 
a hospodářské stavby. Nej-
víc prostoru bylo v knize 
věnováno Jedličkovu mlý-
nu z Radešic, který v jed-
nom objektu spojuje kom-
plikovaný stavební vývoj 
i zajímavou mlynářskou 
technologii. Opomenuty 
nejsou ale ani drobné ob-
jekty, které dotváří kolorit 
areálu.

Lubomír Procházka, 
dlouholetý vedoucí Skan-
zenu Vysoký Chlumec, 
přiblížil okolnosti přesunu 
každého objektu a vysvět-
lil, s jakými obtížemi bylo 
potřeba se při transferu 
vyrovnat. Architekt Petr 

Dostál, který je autorem 
projektové dokumentace, 
podal fundovaný výklad 
o současné podobě i sta-
vebním vývoji objektů. 
V textu jsou zmíněny i vý-
sledky archeologických vý-
zkumů a datování pomocí 
dendrochronologie – meto-
dy pracující s proměnlivou 
šířkou letokruhů stromů. 
V závěru každé kapitoly 
Klára Posekaná, současná 
vedoucí skanzenu, přibli-
žuje na základě dostup-
ných archivních pramenů 
osudy obyvatel jednotli-
vých usedlostí v minulosti 
a jejich majetkové poměry. 
Autorský kolektiv uzavírá 
ředitel Hornického muzea 
Příbram, Josef Velfl , který 
se v předmluvě věnuje ne-
jen historii skanzenu, ale 
celého Hornického muzea 
Příbram a jeho poboček.

Knihu doplňuje množ-
ství obrazového materi-

álu. Fotografi e zachycují 
stavby na původním mís-
tě i ve skanzenu, odhalují 
i drobné detaily, které by 
jinak návštěvníkům mohly 
při spěšné prohlídce unik-
nout. Velmi zajímavé jsou 
rovněž detailní plány stavu 

objektů před transferem 
do skanzenu i historické 
mapy z 19. století. Historic-
kými fotografi emi přispělo 
Městské muzeum Sedlča-
ny, unikátní snímky z prů-
běhu rozebírání staveb 
a jejich znovupostavení 
ve skanzenu poskytla fi r-
ma Stavby Barták a půso-
bivé letecké fotografi e jsou 
dílem Jiřího Svatka. 

Za knihou se tak, stejně 
jako za celým skanzenem, 
skrývá práce velkého 
množství osob. Publika-
ce vyšla díky velkorysé 
fi nanční podpoře Středo-
českého kraje a vydalo 
ji v edici Slavné stavby 
nakladatelství Foibos. Je 
možné si ji zakoupit bě-
hem víkendu 16. a 17. pro-
since, kdy bude skanzen 
mimořádně otevřen při 
akci Vánoce na skanzenu, 
a v pokladně Městského 
muzea Sedlčany.           -kp-

ZPRAVODAJSTVÍ

Plánovaná podoba zástavby z počátků budování skanzenu (autor 
Petr Dostál)

Skanzen Vysoký Chlumec – Průvodce Muzeem 
vesnických staveb Středního Povltaví

Obytný dům z Mašova během transferu

Interiér posledního z přenesených objektů, obytného domu z Řikova

Kaplička z Nálesí

SEDLČANY V nejbližších 
dnech si budou moci zá-
jemci koupit nově vyrá-
běné oplatky s nápisem 
Pozdrav ze Sedlčan hned 
na třech místech. Nyní jsou 
již k dostání v kostele sva-
tého Martina, v městském 
muzeu a brzy si je míst-
ní patrioti a návštěvníci 
města budou mít možnost 
zakoupit i v turistickém in-
formačním centru. K těm-
to místům zřejmě v blízké 
době přibude ještě jedno, 
a to v sedlčanské knihov-
ně. Více nám o výrobě 
oplatek řekl Vojta Jelen, 
který přišel s nápadem 
uvést je na trh ve městě.

„Máme babičku v Otro-

kovicích, kde také prodáva-

jí svoje vlastní oplatky, aby 

z jejich prodeje mohlo být 

přispěno na opravy zdejší-

ho kostela,“ uvedl Vojtěch 
Jelen. „To mě inspirovalo 

a objednali jsme proto před 

dvěma týdny pro naše měs-

to v Bílé Vodě výrobu oplat-

ků s obalem, na kterém je 

kostel svatého Martina, 

Církvička a nechybí na něm 

krátká informace o fres-

kách a také o novém komu-

nitním centru u fary.“ Oplat-
ky se vyrábějí ve dvou 
příchutích, čokoládové 
a oříškové a jsou ve stylu 
lázeňských oplatků. 

Z  prodeje  každého 
z nich v kostele svatého 
Martina i na dalších mís-
tech bude věnováno dva-
cet korun na sedlčanské 
zvony, které se v současné 
době opravují.

David Myslikovjan

Sedlčanské oplatky mají 
na svém obalu snímek nejstarší 
dochované stavby ve městě.

Sedlčany 
mají svoje 
oplatky



Prodám vánoční stromky řezané 
dle vašeho výběru

- jedle kavkazská, bělokorá, obrovská
Cena 2,20 Kč/1cm výšky stromku 

Horní Matějov, po domluvě 
na tel.: 730 517 971

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-

tím hotově. Tel.: 773 770 753.              266/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 

606 514 445.                      267/23 

Koupím staré mince a bankovky. Tel.: 

731 476 601.         268/23 

Pronajmu dílnu 80 m2 v Osečanech, 

kotel na vytápění, 4 000 Kč/měs. + elektři-
na. Tel.: 605 344 748.         269/23

Prodám Škoda Fabia Combi 1,9 SDI, 

r. v. 2003. Více na tel.: 608 441 431.      270/23 

Prodám jádra vlašských ořechů. Tel.: 

773 959 260.         271/23

Prodám dětskou dřevěnovu postýl-

ku. Tel.: 739 067 624.         272/23 

Prodám tvrdé palivové dřevo – dub, 

olše, habr, osika, javor (míchané, nařezané 
v metrech). Cena 800 Kč/m3, po dohodě do-
vezeme na místo. Tel.: 728 637 130.   273/23

Prodám palivové dřevo měkké 950 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 773 770 753 

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097

Domov seniorů Vojkov 
hledá nové zaměstnance na pozici 

UKLÍZEČKA
Požadavky:

zájem o práci, spolehlivost, ochota, řidičský průkaz sk. B 

Nabízíme: 
pravidelný plat dle tarifních tabulek, po zapracování navíc 
osobní ohodnocení, 2x ročně odměny, příspěvek na stravu, 

příjemné pracovní prostředí

Své nabídky společně s životopisem zasílejte na 
e-mail: tesarkova@dd-vojkov.cz 
tel.: 724 100 595, 317 835 186

Odhady cen a prodej nemovitostí

Realitní makléř Jiří Dráb
www.JiriDrab.cz      Tel.: 606 731 978

Vzorkovna Vzorkovna 
koupelen koupelen 

400 m400 m22

Po - Pá: 7 - 17
So: 8 - 11

www.lumial.cz
Milan Poncar, Kosova Hora 77 (za hřištěm) Tel.: 318 821 249, 603 286 328

VODA - TOPENÍ - PLYN - MONTÁŽE
velkoobchod - maloobchod
 boilery DRAŽICE, TATRAMAT, 
 AEG, MIRAVA
 kompletní sortiment KORADO
 čerpadla do vrtaných studní
 Grundfos, Sigma, Pedrolo, Dab
 i domácí vodárny týchž značek
 kotle elektrické, plynové, tuhá paliva
 DAKON, SLOKOV, VIADRUS, 
 PROTHERM, KOVARSON, 
 BENEKOV atd.

AKCE na kompletní koupelny – sleva až 20 %

PROVÁDÍME REVIZE KOTLŮ 
na tuhá paliva

3D vizualizace 3D vizualizace 
koupelny zdarmakoupelny zdarma

Nabídka kvalitních vánočních Nabídka kvalitních vánočních 
stromků z jihočeských plantážístromků z jihočeských plantáží

Prodej od 8. do 23. prosince 2023
na parkovišti supermarketu BILLA v Sedlčanech

Informace: 606 720 524

(borovice černá, jedle kavkazská, smrk pichlavý a další)

Řádková inzerce 15 Kč/řádek
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SEDLČANY V kulturním 
domě se ve středu 22. 
listopadu konal tradiční 
Učitelský koncert ZUŠ 
Sedlčany, jehož první část 
v minulosti obvykle patřila 
především vystupujícím 
jednotlivcům, dvojicím či 
menším hudebním sesku-
pením. Tito účinkující se 

představili v komorněj-
ších vystoupeních. Druhá 
část byla v režii orchestru, 
v němž hráli a zpívali pře-
devším současní i dřívější 
učitelé školy, kteří si vždy 
připravili kolekci známých 
melodií. A jinak tomu ne-
bylo ani v letošním roce.

Další nedílnou součástí 
tohoto koncertu jsou mode-
rátoři, představující jednot-
livé hudebníky a zpěváky. 
V předchozích letech to 
byli například Pavel Pína 
s Olgou Šafrovou nebo 
Barbora Křenková s Tere-
zou Jankovskou. Letos si 
Bára přizvala ke spolupráci 
na tomto postu Filipa Špale-
ho, který jednotlivé vstupy 
konferenciérů prokládal 

vtipnými poznámkami. Di-
váky například upozornil, 
že sólový kytarista, učitel 
Jan Mašek, který na škole 
vyučuje druhým rokem 
a na koncertu přednesl zná-
mou skladbu Hotel Califor-
nia, je žákem Pavla Fořta. 
Tento pedagog, kytarista, 
skladatel a také kapelník 

je podepsán pod většinou 
skladeb orchestru na jeho 
koncertech jako aranžér. 
Pavel Fořt dostal od konfe-
renciéra otázku, jak se mu lí-
bilo sólové vystoupení jeho 
někdejšího žáka, a pedagog 
bez váhání s úsměvem od-
pověděl: „Líbilo. Vždyť ji-

nak by na sedlčanské zušce 

nemohl vyučovat.“

Jako první se do posled-
ního místa zaplněnému 
sálu představili manželé 
Šárka a Karel Hälbigovi, 
kteří si připravili Šperko-
vou árii Charlese Gounoda 
z opery Faust a Markétka, 
při které za klavírního do-
provodu jejího manžela 
vynikl školený operní hlas 
Šárky. Vždyť také v opeře 

účinkovala, zpívala v Dej-
vickém divadle, a nyní se 
hlavně věnuje učitelské-
mu povolání. Karel Hälbig 
zasedl za klavír v rámci 
Učitelského koncertu ZUŠ 
ještě jednou a přednesl 
určitě nejdelší skladbu ce-
lého koncertu, Rhapsody 
in Blue George Gershwina. 

Pravidelní návštěvníci 
hudebních vystoupení ZUŠ 
Sedlčany jistě souhlasili 
s tvrzením moderátorů při 
uvedení jedné z další části 
středečního programu, kte-
ří řekli: „Na koncertě my, 

moderátoři, vám před za-

čátkem vystoupení obvykle 

přejeme příjemný poslech, 

ale v případě naší učitelky 

Evy Mayerové by byla ško-

da, přát výhradně příjemný 

poslech, protože s ní přichá-

zí navíc i příval energie.“ 
Moderátoři měli pravdu, 
houslistka Eva Mayerová 
ke svým nesporným hu-
debním kvalitám přidává 
i značné množství tempe-
ramentu. Díky obojímu pro-
cestovala s renomovanými 
orchestry už pěkný kus 
světa. Učitelka se tentokrát 
představila ve skladbě Ma-
ria Leonarda Bernsteina, 
známé i v podání Karla 
Gotta, ve skladbě Amerika 
téhož autora a zahrála také 
Tango argentinského skla-
datele Carlose Gardela. 

Posluchači tleskali také 
zpěvačkám Barboře Fialo-
vé a Barboře Janské, které 
obě chodily na Pražskou 
konzervatoř, Monice Pod-
rázké, Pavlu Pínovi i všem 
ostatním.

David Myslikovjan

Škola vytvořila 
komponované video

Výst ava poodhal i la 
aktuální trendy ve zdo-
bení vánočních aranžmá 
a dekorací, kde prim hra-
je zelená a mátová barva 
a k tomu tradiční červená 
jako symbol lásky. Vedle 

jednotlivých dodavatelů 
prezentovaly na výstavě 
svou tvorbu Spolek přátel 
městyse Vysoký Chlumec, 
ZŠ a MŠ Vysoký Chlumec, 
Domov Svatý Jan, Stéblo 
Borotice, Mela Sedlčany, 
Domov Sedlčany a Bezva 
řepa. Plejáda vánočních vý-
robků byla opravdu pestrá 
a zahrnovala téměř vše, co 

Na vánoční výstavě 
byl k vidění 
také staročeský 
štědrovečerní stůl

Učitelský koncert ZUŠ nabídl hudbu 
mnoha žánrů, v jeho programu 
vystoupili sólisté, ale zahrál i orchestr

V úvodu Učitelského koncertu vystoupili Šárka a Karel Hälbigovi.

SEDLČANY Pod záštitou 
centra Locika se v pondělí 

20. listopadu ve 2. ZŠ Pro-
pojení Sedlčany uskutečni-
la akce Bubnovačka 2023 
na podporu ochrany dětí 
před násilím v rodinách.

Na dvoře školy se sešli 
žáci napříč stupni, aby se 
zúčastnili rytmického ha-
ppeningu na podporu této 
myšlenky. Jeho výstupem 
je komponované video 
z ukázek práce dětí v ho-
dinách hudební výchovy, 
věnovaných zmíněné akci. 
Video využije centrum Lo-
cika na propagaci hnutí Dět-
ství bez násilí.         -propoj-

Dokončení ze strany 1 k Vánocům patří – adventní 
věnce, vánoční dekorace 
a ozdoby, vánoční hvězdy, 
živé květy, svícny a svíčky 
nejrůznějších tvarů, barev 
a velikostí, andělíčky, čerty, 
trpaslíky, cukrářské výrob-
ky, vánočky, množství de-

koračních skvostů 
vyrobených z perní-
kového a kynutého 
těsta. K dostání byl 
i vánoční ležák Chlu-
mecký chasník. 

Pozornost upou-
t a l y  ro z s v í c e n é 
vánoční stromky, 
vánoční vesnička 
od Soni Sedláčko-

vé a staročeský štědrove-
černí stůl. Součástí zahá-
jení adventu na Vysokém 
Chlumci byl provazový 
betlém instalovaný v par-
číku před budovou měs-
tyse Vysoký Chlumec, 
jehož autorem jsou man-
želé Kůsovi.

František Vávra

Foto: S. Motrincová a F. Vávra
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SEDLČANY Na náměstí T. G. Ma-
saryka se již tradičně na začátku 
adventu koná Den pro dětskou 
knihu, jehož hlavním bodem byl 
vždy pokus o ustanovení někte-
rého z českých rekordů. V sobotu 
2. prosince od 15 hodin se na stej-
ném místě uskuteční 17. den pro 
dětskou knihu a ze všech ročníků 
bude jistě nejnapínavější. 

Proč? Protože již podruhé se 
bude konat pokus v kategorii Nej-
více lidí v kulichu s bambulí, který 
se už jednou v Sedlčanech usku-
tečnil. Branou v roce 2017, shodou 
okolností také 2. prosince, prošlo 
893 návštěvníků s patřičnou po-
krývkou hlavy, a dva psi. Pořada-
telé akce, kterými jsou městská 
knihovna a Velká Kobra, dělají 
všechno pro to, aby lidí s kulichem 
letos bylo ještě více. Oslovují mé-
dia, školy, podniky, různé zájmové 
organizace, skupiny i jednotlivce, 
a věří, že se rekord podaří udělat. 
Vždyť na náměstí rok, co rok vidí 
spoustu lidí, kteří jsou hrdí na to, 
že svojí přítomností na náměstí 
a přispěním k rekordu podporu-
jí svoje město. V předvečer akce 
jsme se sešli s ředitelkou Městské 
knihovny Sedlčany Blankou Tau-
berovou a zeptali se na podrob-
nosti ohledně 17. dne pro dětskou 
knihu.

Na jakém základě pořádání 

vaší akce vzniklo?

V roce 2007 kolegyně v Děčíně 

vymyslely Den pro dětskou knihu. 

My jsme se chtěly připojit. Princip 

byl v tom, že knihovny se v jed-

notlivých městech spojily s knihku-

pectvími, prodávaly knížky a dě-

laly různé akce pro děti, jenomže 

v Sedlčanech v té době knihkupec-

tví nebylo. Chtěly jsme také něco 

udělat, nejlépe na náměstí, a tak 

jsme se daly dohromady s regionál-

ní novinářkou Maruškou Břeňovou. 

Já jsem navrhla, že by to chtělo naši 

akci něčím ozvláštnit, a tak vznikl 

nápad zviditelnit Českou knihu re-

kordů a kuriozit, kterou mohou číst 

děti i dospělí. 

Můžete připomenout někte-

ré ročníky pokusů o rekord 

na sedlčanském náměstí?

První ročník se nesl ve zna-

mení nejvíce lidí s knihou Josefa 

Lady. Tenkrát se akce konala ještě 

v sobotu dopoledne a přišlo 620 

lidí. Na náměstí hrála Marimba, 

rapovaly se Ladovy říkačky a byla 

tam úžasná atmosféra. Z prvního 

ročníku vznikla tradice. Jediný re-

kord se nekonal na náměstí, ale 

na zimním stadionu v kategorii 

Nejvíce Mikulášů na bruslích. Byla 

to velká legrace, protože někteří 

z nás na bruslích stáli po pětadva-

ceti letech. Potom máme ještě je-

den rekord, který se uskutečnil se 

v roce 2021, kdy se akce nemohla 

konat na náměstí z důvodu covidu. 

Tehdy jsme se dali dohromady s Ve-

terán klubem Sedlčany a vymysleli 

jsme rekord Nejdelší komiksové le-

porelo s kolonou aut. Dalo se tehdy 

dohromady neuvěřitelné množství 

obrázků a rozložené leporelo mělo 

184,14 metru. Kromě těchto našich 

patnácti rekordů, zapsaných pod 

knihovnou, jsme při akcích na ná-

městí zapsali tři jednotlivce. V roce 

2016 to byl handicapovaný Pavel 

Hejhal z Milevska, který namaloval 

Betlém ústy. Rok nato jsme zapiso-

vali nejmladší spisovatelku, kterou 

jsme objevili, a byla jí devítiletá 

Barbora Laňková z Prahy. V roce 

2019 jsme zapsali Luboše Hanuse 

z Žemličkovy Lhoty, který získal 

nejvyšší počet titulů mistra světa 

ve sportovním aerobiku v katego-

riích kadet a junior. Snažíme se 

být v knihovně empatické, a když 

se dozvíme o někom, kdo se podle 

našeho názoru zaslouží být součás-

tí České knihy rekordů a kuriozit, 

tak při této velké akci na náměstí 

ho také zapíšeme. Stojí za námi 

už osmnáct rekordů, obsažených 

v knize. Součástí programu na ná-

městí bude křest nové knihy Miloše 

Kratochvíla O čem sní pes kapesní, 

a přítomni budou rovněž ilustrátor-

ka Markéta Vydrová a nakladatel, 

který knížku vydal. Křtít se bude 

také leporelo Daniely Fišerové pro 

nejmenší děti. Na regule souvisejí-

cí s rekordem také letos dohlédne 

prezident Agentury Dobrý den Mi-

roslav Marek, chybět nebude slav-

nostní rozsvícení vánočního strom-

ku a celý program zakončí průvod 

ochotníků v kostýmech postav, spo-

jených s adventem.

David Myslikovjan

Mít svízel můžeme i na zahradě, a to 
doslova. Můžeme ji mít i na oděvu, 
když se projdeme neudržovaným 
trávníkem. Je to taková ta drsná trá-
va, co se na nás přilepí jak prodejci 
předražených dek, a nechce se nás 
pustit. Proč to dělá? Prodejci kvůli 
kšeftu, ale tráva?

Taky má své záměry. Když je jí 
mnoho, nemá dost živin. A ona chce 
zabezpečit i své potomky, a tak se 
na vás přilepí a použije vás coby 
autobus. Dostane se zkrátka na jiné 
místo. Mnohdy tedy až k vám domů, 
kde se jí určitě dařit nebude, neboť 
i pokud byste měli v předsíni záhon, 
tak si tam nebudete vysazovat sví-
zel, to dá rozum. Ale ona si asi říká: 
risk je zisk, a pokud se jí zbavíte už 
někde před domem a mrsknete ji 
i s malými čumbrčky kamsi kde je 
trochu zeleně, možná se pak nestačí-
te divit, jak se tam zabydlí. Odborně 
se jmenuje Galium aparine, přičemž 
to aparine prý v řečtině znamená za-
háknout se.

Na jedné rostlině uzraje sto až 
pět set nažek, které si počkají, až 
zalejete. Jsou schopné vyklíčit 
i za několik let. A pozor, k transpor-
tu rostlina nemusí využívat jen vás 
– spokojí se i s vaším mazlíčkem, 
který vám po návratu domů done-
se svízelný dáreček.

Můžeme to považovat za dáre-
ček i bez ironie – snaživí prodejci 
dávají přítulu i do kapslí a prodá-
vají jako výživový doplněk.

Kladete si stejně jako já otázku, 
je to ten svízel nebo ta svízel? Do-
četla jsem se, že ve významu patá-
lie může být svízel rodu mužského 
– ten svízel podle vzoru stroj – 
nebo rodu ženského, tedy ta svízel 
podle vzoru píseň. Pokud má ale 
svízel označovat rostlinu, má pou-
ze tvary rodu mužského. Já tedy 
považuji svízel přítulu za tu. Ta pří-
tula. Další druh se jmenuje celým 
jménem svízel syřišťový, a toho 
považuji mužským rodem.

K čemu nám jsou svízele dobří 
či dobré? Když je to míněno jako 
trampoty, tak asi k tomu, že máme 
možnost se zocelit. A podobně je 
to i se svízelemi či svízeli z rostlin-
né říše. Přispějí k našemu zocelení.

Jejich kvetoucí nať, respektive 
nálev z ní, působí diureticky, takže 
to oceníme při zánětech dolních 
cest močových, a taky pomáhá 
u problémů s lymfou a krevním 
oběhem a proti křečím. Pročišťuje 

ledviny, játra i slinivku a slezinu. Dá 
se očekávat zmenšení otoků a celu-
litidy. Zevně se používá na obklady 
při vyrážkách, akné či popáleni-
nách. A také se dělá svízelová mast.

Svízel obsahuje dost křemíku. 
To vědí i prodejci krmiv, veterináři 
a chovatelé koní, že svízel posiluje 
kůži a srst. A taky se svízel dává, 
když koním natékají nohy. Pro 
jeho účinky mu jeden z prodejců 
říká: přítulný šikula.

Svízel syřišťový (Galium verum) 
uplatníme také do kytic, které si 
dáváme na stůl. Ta vůně se nedá 
přehlédnout. A co znamená to slo-
vo syřiště? Stačí zadívat se na pís-
menka, a už máme nápovědu – sýr. 
Naši předkové svízel používali jako 
prostředek ke srážení mléka při vý-
robě sýrů. A kdybyste o tom pochy-
bovali, mléko se dostalo i do odbor-
ného názvu: Galium je odvozeno 
od řeckého slova gala – mléko.

Kdyby se snad sýr nepovedl, 
tak prý i listy jsou jedlé, a to ve sta-
vu vařeném i syrovém. Zatím jsem 
to nezkoušela, ale uvítám zkuše-
nosti. Člověk nikdy neví, při sou-
časném zdražování potravin, kdy 
co přijde ke cti.

A ještě bych tu měla recept, po-
cházející od švýcarského faráře Jo-
hanna Künzleho. To byl moc chyt-
rý pán, pocházející ze statku, kde 
se naučil od svého tatínka znát by-
linky a jejich využití. Léčil celostně 
a byl oblíben, což se neodpouští, 
a tak byl několikrát udán, mimo 
jiné závistivým lékařem. Klienti 
a věřící se svého pana faráře zastá-
vali, přesto musel skládat těžkou 
zkoušku. Examinátoři byli udiveni, 
když se zkoušený zeptal, zda má 
hovořit v latině nebo v řečtině.

Tento vzdělaný bylinář, farář a spi-
sovatel nám zde zanechal mimo jiné 
recept, kde je jedna z ingrediencí prá-
vě svízel. Připravíme si směs ze tří 
dílů květu zlatobýlu obecného, dvou 
dílů kvetoucí natě svízele syřišťového 
a jednoho dílu květu pitulníku žluté-
ho. Nálev se připravuje tak, že dvě 
čajové lžičky směsi zalijeme čtvrtlit-
rem vařící vody a necháme asi čtvrt 
hodiny ustát. Poté scedíme a užíváme 
třikrát denně při močových a ledvi-
nových zánětech, kaméncích, oslabe-
ných ledvinách a potížích s prostatou.

Přeji vám, ať se vám svízele vy-
hýbají a pokud se k vám dostanou, 
tak pouze jako bylinky a vonné 
květinky.                Hanka Synková

To je ale svízel! 
posteskneme si leckdy

Z A P L E V E L E N Á  Z A H R Á D K A 

N E M U S Í  B Ý T  J E N  P R O  Z L O S T  ( 3 0 )Podaří se Sedlčaňákům 
překonat český rekord 
v kategorii Nejvíce lidí 
v kulichu s bambulí?
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – kult. dům
30. 11. Benefi ční večer

benefi ční koncert pro 

Domácí hospic Křídla, 

vystoupí Míša Fedorková & 

Miloš Jelen, Repete a další; 

19:00

4. 12. Keks

akustický koncert oblíbené 

kapely Keks; 19:30

12. 12. Česká mše vánoč-

ní Hej mistře

koncert sboru Záboj, 

Orchestru učitelů ZUŠ 

Sedlčany a dětského sboru 

Zábojáček; 18:00

 Sedlčany – Pohoda club 
1. 12. Po čertech dobrá 

party

hraje DJ Morka; 21:00

2. 12. Čertovsky dobrá 

oldies

hraje DJ Sláva Bloch; 21:00

9. 12. Central Gang

vystoupí Central Gang 

a hosté nejen ze 100ky; 

21:00

 Mokřice – kult. dům
2. 12. Dětská mikulášská 

party

mikulášská diskotéka pro 

děti; 14:00–18:00

2. 12. Mikulášská zábava

taneční zábava pro dospě-

lé; 20:00

 Příčovy – zámek
2. 12. Adventní koncert

s vánočními písněmi 

a koledami vystoupí K. 

Kalvachová, E. Zdráhal a Z. 

Havlíček; 16:00

9. 12. Adventní koncert II.

vystoupí Quintetto con 

mandolino se starou vánoč-

ní hudbou; 16:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kostel sv. Mikuláše
3. 12. Adventní koncert

vystoupí Andrea Kalivodo-

vá a Matěj Vaník; 14:00

9. 12. Adventní koncert 

smíšeného pěveckého 

sboru Záboj Sedlčany

na programu Česká mše 

vánoční Hej mistře a další 

vánoční písně; 14:00 

 Počepice – kostel sv. 
Jana Křtitele
3. 12. Česká mše vánoční

koncert Sboru počepických 

přátel pod vedením J. Bry-

cha s varhanním doprovo-

dem J. Raiterové; 15:00

 Svatý Jan – kostel sv. 
Jana Nepomuckého
3. 12. Adventní pohla-

zení

adventní koncert Marie 

Štefanové, Adély Macháč-

kové a Moniky Šnorberto-

vé; 16:00

 Křečovice – kostel sv. 
Lukáše
9. 12. Prskavka

vánoční koncert Prskavky; 

18:00

 Klučenice – kostel
9. 12. Baroque Music Trio

koncert varhaníka T. Tho-

na, trumpetisty P. Hromád-

ky a hobojisty D. Voltýna; 

18:00

 Nechvalice – Nechvalic-
ká hospoda
9. 12. Vánoční mejdan

hrají kapely Totální Nasa-

zení, Peshata a Deratizéři; 

19:00

 Petrovice – kostel sv. 
Petra a Pavla
10. 12. Adventní koncert

vystoupí soubor Záboj

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v mu-

zejním sklepním prostoru; 

do 5. 1.

Regionální betlémy

vánoční výstava betlémů 

z dílen místních tvůrců; ver-

nisáž 7. 12. v 18:00, výstava 

do 5. 1.

 Sedlčany – knihovna
Zima ve fotografi i

výstava fotografi cké soutě-

že; do 6. 12

Nekonečná symetrie

výstava sedlčanské rodačky 

Radky Stibůrkové; verni-

sáž 8. 12. v 18:00, výstava 

do 3. 1.

 Sedlčany – kult. dům
Krajina v obrazech

výstava obrazů Josefa 

Burkharda; do 31. 12.

 Votice – klášter
150 let SDH Votice

výstava k příležitosti oslav 

150 let od založení SDH 

Votice; do 29. 12.

Vánoce s vůní perníčků

výstava malovaných 

perníčků Moniky Schisz-

manové a prací žáků ZUŠ; 

1.–30. 12.

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
29. 11. Osm eur na ho-

dinu

zběsilou komedii Sébastia-

na Thiéryho uvádí Divadlo 

Metro Praha; 19:30

5. 12. Vánoční show 

Techtle Mechtle

oblíbená vánoční travesty 

show; 19:30

7. 12. Studio Dvojka: 

Vánoční show

vánoční aerobická show; 

16:00, 18:00

9. 12. Blbec k večeři

představení uvádí Divadel-

ní soubor Pípa; 19:30

10. 12. Krysáci a zamilo-

vaný Eda

dětské divadelní představe-

ní, pohádku uvádí Divadlo 

Za2; 15:00

13. 12. Světové Vánoce

vánoční pořad z dílny ZUŠ 

Sedlčany; 18:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
8. 12. Caveman

zábavná one-man show 

o tom, co dělá muže mu-

žem a ženu ženou; 19:00

 KINO

 Votice
29. 11. Strašidlo Can-

tervillské

rodinný animovaný fi lm; 

17:00

30. 11. Meg 2: Příkop

akční dobrodružný horor; 

20:00

7. 12. Tancuj Matyldo

české drama; 20:00

13. 12. Kouzelná beruška 

a černý kocour

animovaný dobrodružný 

fi lm pro děti; 17:00

 Sedlčany 
1. 12. Jagna

drama; 20:00

2. 12. Jak přežít svého 

muže

česká komedie; 20:00

7. 12. Drvoštěp

fi lmový klub, českosloven-

ský fi lm, hudební doprovod 

Dominik Sosnovec; 20:00

8. 12. Tajemství a smysl 

života

český animovaný i hraný 

fantasy dokument; 20:00

9. 12. Jak mít sex

řecko-britské drama; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní sta-
dion
29. 11. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – 

Ševci Nový Knín; 18:30

HC Miličín – HC Olbramovi-

ce; 20:25 

1. 12. Pohárové utkání

HC Žabáci Solopysky – Ryb-

níkáři; 18:30

HC Rebel Sázava – HC 

River Boys Zvírotice; 20:25

2. 12. Středočeská vločka

mistrovská soutěž mladých 

krasobruslařů; 8:00

3., 10. 12. Veřejné brus-

lení

14:00–16:00

3. 12. Pohárové utkání

HC Bubák Chlum – Stará 

garda Štětkovice; 16:30

AHC Nový Knín – TJ Slavoj 

Obecnice; 18:25

DSK Daleké Dušníky – HC 

Domino; 20:20

4. 12. Pohárové utkání

HC Čerti Křepenice – HC 

Kačeři Příčovy; 18:30

Rumola – HC Kňovice; 

20:25

6. 12. Pohárové utkání

HC Votice – HC Huroni 

Vršovice; 18:30

8. 12. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – HC Ža-

báci Solopysky; 18:30

Novit Neveklov – HC Hrá-

dek; 20:25

9. 12. Pohárové utkání

HC Kačeři Příčovy – HC 

Bubák Chlum; 14:00

9. 12. Hokejový zápas

TJ Tatran Sedlčany – HC 

Letci Letňany B; 17:00

10. 12. Pohárové utkání

TJ Slavoj Obecnice – HC 

Čerti Křepenice; 16:30

HC Huroni Vršovice – 

Rumola; 18:25

Rybníkáři – HC Miličín; 

20:20

11. 12. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice 

B – HC Medvědi Sedlčany; 

18:30

HC River Boys Zvírotice – 

AHC Nový Knín; 20:25

13. 12. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – HC 

Rebel Sázava; 18:30

HC Domino – HC Votice; 

20:25

 Sedlčany – autobus. 
nádraží
2. 12. Adventní Prahou

turistický pochod adventní 

Prahou, trasa cca 5 km se 

zastávkou na vánočních 

trzích; 8:00

 OSTATNÍ

 Votice – klášter
29. 11. Kontrasty české 

poezie 20. století

četba básní s průvodním 

slovem v adventním duchu; 

18:00

 Sedlčany – Komunitní 
centrum za farou
30.11. Tvořivý čtvrtek

výroba adventních věnců 

(korpusy a chvojí k dispozi-

ci, ozdoby a svíčky vlastní); 

15:00

 Petrovice – ZŠ 
1. 12. Vánoční jarmark

pořádá ZŠ a MŠ Petrovice

 Sedlčany – muzeum 
1., 2. 12. Netradiční Váno-

ce v muzeu

předváděcí dny řemesel 

spojené s vánočním prode-

jem; 9:00

7. 12. Představení nové 

knihy Vandy Bruckner 

pro děti s vánoční téma-

tikou

součástí vernisáže Regio-

nální betlémy; 18:00

 Sedlčany – 1. ZŠ Sedlča-
ny 
1. 12. Vánoční jarmark

zpívání vánočních koled, 

prodej vánočních výrob-

ků žáků a občerstvení; 

15:00–17:00

 Votice – Komenského 
náměstí 
1. 12. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

vystoupení žáků ZUŠ a ZŠ, 

Sedlčany, Tyršova 138

Po–Pá 800–1700

       So 800–1130

www.asimina.cz

čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI
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Kateřiny Ševidové a Zdeň-

ka Kopeckého, vánoční 

dílny a trh; 15:00

 Sedlčany – knihovna 
1. 12. Klubíčko pohádek

adventní odpolední pro-

gram, navazuje Klubíčková 

výtvarná dílna; 15:00

1. 12. Knižní anděl

výtvarná dílna Šikovné 

ruce, výroba andělů; 18:00

6., 13. Hajánek

podvečerní čtení pro děti 

veselých básniček Miloše 

Kratochvíla; 17:00

8. 12. Jdu, noci upiju!

program inspirovaný lido-

vými tradicemi; 15:00

 Vysoký Chlumec – před 
budovou úřadu městyse
1. 12. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

vystoupení žáků MŠ Vyso-

ký Chlumec, zpívání koled, 

vánoční občerstvení; 16:00

 Křečovice – náves 
1. 12. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

vystoupení dětí ze ZŠ a MŠ 

Křečovice; 16:00

 Kamýk nad Vltavou – 
u radnice 
1. 12. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

koledy, občerstvení, punč; 

17:00

 Sedlec-Prčice – náměstí 
7. května
1. 12. Rozsvícení vánoč-

ního stromu v Sedlci

vystoupení žáků ZŠ, občer-

stvení; 17:00

 Štětkovice – před OÚ
1. 12. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

vystoupí manželé Pošváro-

vi se svými žáky, M. Fedor-

ková a M. Jelen, skupina 

Relax; 17:00

 Sedlčany – hvězdárna
1., 2., 8., 9. 12. Pozorovací 

program 

18:00–21:00

 Kosova Hora – ZŠ
2. 12. Vánoční jarmark 

a dílny

pořádá ZŠ a MŠ Kosova 

Hora; 9:00–11:30

 Prosenická Lhota – sál 
Pohostinství
2. 12. Mikulášská nadílka

odpoledne pro děti s Mikulá-

šem, čertem a andělem; 14:00

 Štětkovice – kult. sál 
SDH Štětkovice
2. 12. Odpoledne nejen 

s Mikulášem

soutěže a hry, dětská dis-

kotéka a nadílka s Miku-

lášem, andělem a čertem; 

14:00

 Sedlčany – Střední 
odborné učiliště
2. 12. Školní adventní 

jarmark

součástí jarmarku bude 

Den otevřených dveří; 8:30

 Sedlčany – náměstí T. 
G. M.
2. 12. Den pro dětskou 

knihu a zahájení adven-

tu v Sedlčanech

pokus o rekord Nejvíce 

lidí v kulichu s bambulí, 

rozsvícení vánočního stro-

mu, zahraje kapela Třetí 

slunce; 15:00

5. 12. Mikulášská nadílka

peklo s čerty, Mikuláš s an-

dělem; 17:00

9. 12. Farmářské trhy

vánoční farmářské trhy, do-

provodný program a soutěž 

o ceny; 8:00–12:00

9. 12. Perníkové dílničky

dílny pro děti na výrobu 

perníčků; 8:00–12:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – kostel sv. Mikuláše
2. 12. Zahájení adventu

besídka ZŠ a MŠ Krásná 

Hora nad Vltavou; 16:00

 Sedlec-Prčice – Vítkovo 
náměstí
2. 12. Rozsvícení vánoč-

ního stromu v Prčici

vystoupení žáků ZŠ, občer-

stvení; 16:30

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – náměstí
2. 12. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

zpívání koled, vánoční 

jarmark; 17:00

 Líchovy
2. 12. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

koledy zazpívá Marie 

Štefanová, fanfáry lesních 

rohů, ohňostroj, občerstve-

ní; 18:00

 Sedlčany – prostory 
CBH (Růžová 119)

3. 12. Káva s Křídly

posezení u kávy a vzpomí-

nání na ty, co už tu nejsou; 

14:30

 Petrovice – Obecní dům
3. 12. Mikulášská nadílka

akce pro děti do 10let věku; 

15:00

 Solenice
3. 12. Adventní setkání 

a rozsvícení vánočního 

stromu

vystoupení dětí ZŠ a MŠ 

a místní hudební skupiny, 

tradiční jarmark a vánoční 

občerstvení; 16:00

 Nechvalice – před OÚ
3. 12. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

vystoupí Vokalistky z Chy-

šek a děti ze ZŠ Nechvalice, 

občerstvení; 16:30

 Petrovice – náměstí
3. 12. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

zpívání koled; 17:00

 Kosova Hora – náměstí
3. 12. Slavnostní rozsví-

cení vánočního stromu

doprovodný program, 

občerstvení; 17:00

 Prosenická Lhota – 
u MŠ
3. 12. Rozsvícení vánoč-

ního stromu

vystoupení dětí; 17:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – Komunitní centrum
4. 12. Adventní setkání 

s canisterapií

vánoční posezení se zlatým 

retrívrem; 15:30

 Vysoký Chlumec – sto-
dola za OÚ
5. 12. Vysokochlumecké 

peklo

setkání s Mikulášem, andě-

lem a čerty pro děti; 16:00

 Kamýk nad Vltavou – 
OÚ
5. 12. Mikulášská nadílka

brána pekelná bude ote-

vřena ve sklepení kamýcké 

radnice; 17:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 9:00–18:00

Tým Martina Macíka 
se před odjezdem 
na Rallye Dakar 
2024 loučil se svými 
fanoušky na náměstí
SEDLČANY Šestačtyřicátý 
ročník legendární Rallye 
Dakar se popáté v historii 
soutěže pojede od 5. led-
na na území Saúdské Ará-
bie a na účastníky čeká 
dohromady bezmála osm 
tisíc kilometrů, z toho 
4 727 kilometrů měřených 
testů rozdělených do dva-
nácti etap.

Že je vše připraveno 
na odjezd techniky na pře-
jímky v Barceloně a směr 
Dakar, předvedla v sobotu 

25. listopadu na sedlčan-
ském náměstí svým příz-
nivcům posádka týmu MM 
Technology, tvořená pilo-
tem Martinem Macíkem, 
mechanikem Davidem 
Švandou a navigátorem 
Františkem Tomáškem. 
Fanoušci stejně jako v loň-
ském roce měli možnost 
si prohlédnout vozidla, 
tvořící kompletní vozový 
park, připravený na Rallye 
Dakar, mohli se podepsat 
na kamión Čendu a připsat 
i svoje vzkazy pro posád-
ku. A díky její výřečnosti 
a vtípkům byli svědky mlu-
vené show, ve které tým 
popsal svoji činnost v po-
slední době a připomněl, 
co je nového na Čendovi. 

„Nejsou to žádné extra 

velké změny, spíše se jed-

ná hlavně o detaily,“ uvedl 
David Švanda. „Dost jsme 

ladili podvozek a letos jsme 

s ním už docela spokojení. 

Budeme ho dělat nový zase 

až příští rok. My bychom 

ani tolik nemuseli investo-

vat do vývoje, ale vzhle-

dem k tomu, že si chceme 

nechat Františka, který tra-

dičně říká, že tentokrát už 

jel s námi na Dakar napo-

sledy a že končí, musíme 

dělat tlumiče každý rok 

měkčí a měkčí, aby měl vel-

ké pohodlí. A samozřejmě 

proto, abychom byli rych-

lejší. Také nám tady někde 

běhá ,Kachňák´, tedy lo-

kální dodavatel našeho po-

lepu. Zdeněk Vlček, majitel 

studia reklamy Kachna nás 

má strašně rád v tomto ob-

dobí hlavně proto, že musí 

stihnout za týden polepit 

všechna naše auta.“ David 
Švanda Zdeňkovi polo-
žil otázku, jak hodně má 
kluky rád a majitel studia 
reklamy s úsměvem odpo-
věděl: „Hlavně se těším, až 

odjedete.“ 

Tak ať se týmu v Saúd-
ské Arábii daří a po roce 
přiveze do Sedlčan další 
úspěch.

David Myslikovjan

Na náměstí se svým příznivcům věnovali mechanik David Švanda 
(zleva), navigátor František Tomášek a pilot Martin Macík.
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SEDLČANY Na zimním stadionu 
ve středu 22. listopadu skončila 
první část dlouhodobé pohárové 
soutěže hobby hokejistů a nyní 
budou týmy pokračovat ve třech 
ligách. Do nich byly rozděleny 
podle svých konečných umístění 
ve skupině A a B a ve druhé fázi 
turnaje se v každé lize mužstva 
utkají vzájemně dvakrát. Následo-
vat bude vyřazovací část.

Ve skupině A bez jediné ztrá-
ty vyhrál tým Rebel Sázava, který 
nasbíral dvaadvacet bodů. O dva 
body zpět zůstaly Zvírotice a o dal-
ší dva Štětkovice. Společně s těmito 
třemi týmy jsou v 1. lize ještě Pří-
čovy, Obecnice, Křepenice, Chlum 
a AHC Nový Knín. Ve skupině B 
byly v konečné tabulce první Vo-
tice, druhý skončil Neveklov a třetí 
Hrádek. Všechna tři tato mužstva 
získala po dvanácti bodech. 2. ligu 
si s nimi zahrají Daleké Dušníky, Vr-
šovice, Kňovice, Domino a Rumola. 

Ve 3. lize se budou potkávat novok-
nínští Ševci, Rybníkáři, Olbramo-
vice, Miličín, Solopysky, Medvědi 
a rezerva Štětkovic.

Poslední výsledky ze skupin 

– A: Křepenice–Rumola 8:1, Do-
mino–Štětkovice 0:5 kontumačně. 
Skupina B: Neveklov–Votice 7:8, 
Olbramovice–Medvědi 3:4, Mili-
čín – Daleké Dušníky 5:2, Hrádek 
– Ševci Nový Knín 5:6.

River Boys Zvírotice – 
Bubák Chlum 6:2 (2:0, 
3:0, 1:2)

Jako první ve druhé fázi turnaje 
vyjeli na led v pátek 24. listopadu 
hokejisté Zvírotic a Chlumu. Úvod-
ní třetina byla zpočátku vyrovnaná 
a hodně dlouho nebyla k vidění je-
diná větší šance. Až necelých šest 
minut před prvním klaksonem si 
to chlapci od vody ťukli na jeden 
dotek ve svém útočném pásmu 
mezi kruhy a na konci této pěkné 

akce byl Jiří Novotný, který po-
hotově propálil gólmana Chlumu 
– 1:0. Hned vzápětí přidal druhou 
branku Zvírotic Radek Kutiš, to už 
převaha favorita narůstala a pokra-
čovala i v prostřední třetině. Po čty-
řech minutách hry zvýšil na 3:0 Jiří 
Novotný a po této brance jako by 
Zvírotice přepnuly do udržova-
cího módu. Většinou pálily z vět-
ších vzdáleností, už se tolik netla-
čily před branku soupeře a skoro 
to vypadalo, že jej uspávají, aby 
mohly vzápětí udeřit. A opravdu 

se tak stalo. Tři a půl minuty před 
druhou sirénou přidal čtvrtý gól 
Zvírotic Hynek Tylich a po další 
minutě zvýšil na 5:0 Jiří Novotný. 
Chlum se pořádně dostal ke slovu 
až v závěrečné části hry, kdy skó-
rovali Leoš Tůma a Jakub Vanču-
ra. Jediný gól Zvírotic v této třetině 
dal Hynek Tylich.

Druhý páteční výsledek 1. ligy: 
Sázava – AHC Nový Knín 5:0 kon-
tumačně. V sobotu se hrál jediný 
zápas 2. ligy: Domino–Hrádek 3:2.

David Myslikovjan

Tatran Sedlčany – HC 
Berounští Medvědi 5:0 
(2:0, 1:0, 2:0)
SEDLČANY Ve 12. kole krajské ho-
kejové soutěže se v sobotu 25. 
listopadu na sedlčanském zimním 
stadionu utkali sousedé ze středu 
osmičlenné tabulky a vítěz tohoto 
duelu se mohl posunout až na její 
třetí příčku. Po dobrém výkonu 

ve všech třech třetinách se to po-
vedlo domácímu Tatranu.

Čekání na gól
Utkání se neslo poměrně dlouho 

ve znamení čekání na větší šanci. 
Střelci obvykle pálili z úctyhod-
ných vzdáleností, a tak se první vel-
ká příležitost urodila až na konci 6. 
minuty hry. Vyhozený puk obránci 
Medvědů si dojel na útočné mod-

ré berounský forvard, sprintoval 
pronásledovaný obráncem Tatra-
nu na Dudka a jeho bekhendové 
zakončení prosvištělo těsně kolem 
tyče na zadní mantinel. V 8. minutě 
putoval za podrážení na trestnou 
lavici hráč Berouna, Tatran v úvod-
ní minutě přesilovky roztočil před 
brankou soupeře rychlý kolotoč, 
ale ve druhé části početní výhody 
byl rád, že neinkasoval po nebez-
pečné střele hráče soupeře z mezi-
kruží. Od 13. minuty měl k dispozici 
o jednoho bruslaře více na ledě 
i Beroun, nevedl si v přesilovce 
o nic lépe než Tatran, ale bezpro-
středně po návratu vyloučeného 
hráče další prudká střela z mís-
ta mezi kruhy jen o fous minula 
Dudkovu klec. Diváci čekali na gól 
poměrně dlouho, ale dočkali se. 
Čtyři minuty před koncem první 
třetiny sevřeli domácí hokejisté 
svého soupeře v obranném pásmu 
jako do kleští, jednu střelu od mod-
ré čáry ještě dokázal gólman vyra-
zit před sebe, ale Martin Pospíšil 
v čase 16.09 pohotově nasměroval 
puk do sítě – 1:0. V 19. minutě se po-
vedl Tatranu brejk, který úspěšně 
završil Zdeněk Burian, a tak Tatran 
odcházel do kabin s dvoubranko-
vým náskokem.  

Brankář nemohl vidět 
vůbec nic

Ve 2. třetině se čekalo, jestli se 
hostům podaří dát kontaktní gól, 
nebo zda Tatran odskočí na rozdíl 
tří branek. Nakonec se stalo to dru-
hé. Ve 25. minutě hry nahodil puk 
od útočné modré obránce Ondřej 
Mašek, hrací předmět se na chví-
li jako by ztratil v houštině hráčů 
před brankovištěm, a nakonec se 
objevil až za zády překvapeného 
brankáře Berouna. Tatran sice 
vedl poměrně vysoko, ale stále 
neměl nic jistého. Pořád se hrálo 
ve vysokém tempu stylem naho-
ru–dolů, hosté se hned několikrát 
dostali do přečíslení, avšak skóre 
se už do konce třetiny nezměni-
lo. Až ve 44. minutě hry zvýšil při 
přesilovce na 4:0 Martin Náprstek 
a v čase 48.56 přidal pátou branku 
Ondra Spilka. V závěru utkání měli 
domácí hokejisté ještě možnost 
hrát pětiminutovou přesilovku, ale 
spíše si hlídali svoje vysoké vede-
ní a už je nenavýšili.

Sestava: Dudek–Vild, Švagr, To-
máš Macháč, Mašek, Matějka, Chwas-
tek, Lukáš Macháč, Šebek – Filip 
Černý, Ondra Spilka, Bém, Náprstek, 
Vladimír Černý, Martin Pospíšil, Petr-
žílka, Burian. Trenér: Karel Pospíšil.

V dalším kole soutěže se ho-
kejisté Tatranu utkají v sobotu 
2. prosince na ledě soupeře s tý-
mem HC Rakovník B. 

David Myslikovjan

Střední odborné učiliště
Sedlčany, Petra Bezruče 364 
vás srdečně zve na tradiční

ŠKOLNÍ ADVENTNÍ JARMARK
sobota 2. prosince od 830 do 1200 hodin v areálu školy

Domov seniorů Vojkov 
hledá nové zaměstnance na pozici 

PRACOVNÍK(-CE) 
V SOCIÁLNÍCH SLUŽBÁCH
Požadavky: zájem o práci v oblasti přímé péče (práce u lůžka) 
o seniory, bezúhonnost, empatie

Nabízíme: plat dle tarifních tabulek, po zapracování navíc osobní 
ohodnocení, pravidelné odměny 2x ročně, příplatky za směnnost 
a náročnost (plat cca 30 000 Kč hrubého)

Možnost variabilního plánování 12hod. směn, dodatková 
dovolená 1 týden (tzn. celkem 30 dní za rok), příspěvek 
na stravu, příjemné pracovní prostředí

Dále nabízíme zprostředkování zvýšení kvalifikace

Své nabídky spolu s životopisem zasílejte 
na e-mail: tesarkova@dd-vojkov.cz

Tel.: 724 100 595, 317 835 186

Hokejisté vyprášili Medvědům kožich pěti kulemi

Skončila první fáze hokejového turnaje, soutěž nyní 
pokračuje ve třech ligách
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SEDLČANY Fanoušci a hráči 
jsou momentálně v zim-
ním fotbalovém spánku. 
Jak viděl hru svých svě-
řenců v podzimní části, 
jsme se zeptali hlavního 
trenéra Tatranu Sedlčany 
Vlastimila Zelenky.

Tatran hrál v první 

části krajského přeboru 

jako na houpačce. Čím 

to?

Takový je fotbal. Někdy 
v zápase spadne do brány 
všechno a někdy nedáš gól 
ani z malého vápna. Pokud 
budu konkrétní, tak napří-
klad s Povltavskou jsme 
dali branku hned v úvodu 
a proměnili skoro všech-
ny šance. Do druhé půlky 
šli z lavičky do zápasu So-
chůrek, Dvořák, Kouklík 
a Habart a střídající hráči 
ještě zvýšili kvalitu hry. 
A na druhé straně do Libi-
še jsme jeli bez tří hráčů 
z předchozího týdne a bo-
hužel nemáme tak široký 
kádr, abychom je plně na-
hradili a výsledek nebyl 
dobrý. Libiš uhrála doma 
všechny body. Nám se 
taky dlouhodobě daří více 
doma, k čemuž přispívají 
i naši skvělí fanoušci.

V čem by se měli hrá-

či zlepšit a s čím jsi jako 

trenér spokojený?

Velké problémy máme 
v proměňování i těch nej-
větších šancí. V řadě ven-
kovních zápasů jsme právě 
na to doplatili. Neproměně-
ní tutovky je na stejné úrov-
ni, jako hrubka v obraně, 
jen to není tak vnímáno. 
Myslím, že se nám naopak 
docela podařilo zlepšit za-
čátky zápasů a nastupovat 
plně koncentrovaně. Vý-
jimkou byl zápas v Chlum-
ci a doma s Poříčany. Spo-
kojený jsem s domácími 
zápasy v druhé půlce pod-
zimu, když jsme až na po-
slední zápas s Dobříší na-
bídli fanouškům vysoké 
výhry a pěkný fotbal.

Jaký zápas sezóny byl 

nejhezčí a nejhorší z po-

hledu lavičky?

Nejlepší zápas jsme ur-
čitě odehráli na domácím 

hřišti proti lídrovi soutěže 
z Milína, uštědřili jsme mu 
jedinou porážku na pod-
zim a nasázeli mu dokon-
ce čtyři branky. Štěstí 
a střelecká potence nám 
naopak schází ve venkov-
ních duelech. V Sokolči 
jsme dostali branku na 2:2 
v poslední minutě z přísné 
penalty. V Doksech jsme 
přišli o bod v nastaveném 
čase a v Tuchlovicích jsme 
měli vést v půlce 3:0, a na-
konec jsme stejným rozdí-
lem prohráli. Tuchlovice 
jsou z aktuálních soupeřů 
asi náš nejméně oblíbený 
soupeř, kterého jsme ješ-
tě neporazili, i když jsme 
v žádném z dosud odehra-
ných vzájemných zápasů 
nebyli horším týmem.

Jak si vedli nováčci 

v týmu?

V aktuálním kádru je 
úplným nováčkem jenom 
Patrik Vrkoslav, který při-
šel v průběhu podzimu 
z Benešova. Jako většina 
kluků, která přijde z do-
rostu, velice rychle zjistil, 
že přechod do mužské 
kategorie je hodně složi-
tý. Vyrovnat se s mnohem 
větším důrazem a rychlostí 
dokáže v prvním roce v do-
spělých jen málo z nich. 
Patrik i díky své drobněj-
ší postavě není výjimkou 
a čeká ho ještě hodně prá-
ce, aby se prosadil do zá-
kladní sestavy, ať už tady 
nebo v Benešově, kam 
se na zimní přípravu vra-
cí. Velkou radost naopak 
máme z Ondry Štemberka 
a Víti Plesla, kteří vyvrací 
předchozí slova o složitém 
přechodu z dorostu a hned 
si vybojovali pevné místo 
v základní sestavě. Oba už 
nastupovali i v minulé se-
zóně, proto je za nováčky 
nepovažuju.

Nezačíná se krajský 

přebor kvalitou přibližo-

vat divizi? 

Divizi nemám prostor 
sledovat, ale kvalita pře-
boru je určitě níže. Sou-
dím dle zápasů v přípravě, 
kdy jsme několik zápasů 
s divizními mančafty hrá-

li a určitě si nemyslím, že 
se nejvyšší krajská soutěž 
přibližuje v kvalitě divizi. 
Potvrzují to i Nespeky, kte-
ré se po loňském postupu 
v divizi zřejmě neudrží. 
Ve velké části týmů v kraj-
ských soutěžích najdeme 
zkušené hráče starší čtyři-
ceti let, kteří by už v divizi 
většinou nestíhali. 

Tým se nachází v ta-

bulce na 9. místě. Je tohle 

umístění pro Sedlčany 

adekvátní nebo mohlo 

být lepší?

Nedaří se nám na hřiš-
tích soupeře, proto na náš 
předsezónní cíl TOP 5 
zatím ztrácíme. Bohužel 
na řadu venkovních zá-
pasů složitě skládáme 
sestavu a nemáme příliš 
možností oživit hru v dru-
hých poločasech vyrovna-
ných utkání. Ty jsme pak 
většinou ztratily. Tabulka 
je ale hodně vyrovnaná 
a na druhé místo nám chy-
bí jen sedm bodů. Když se 
zamyslím nad odehranými 
zápasy, tak pouze ve Veli-
mi jsme získali šťastný bod 
v závěru a v posledním 
zápase s Dobříší by byla 
asi spravedlivější remíza. 
Naopak o dva body jsme 
smolně přišli v Sokolči, 
vyhrát se mělo v Doksech 
a v Tuchlovicích. Mohli 
jsme mít klidně o pět bodů 
více a pak by byla s posta-
vením v tabulce velká spo-
kojenost.

Jak to vypadá s návra-

tem dlouhodobě zraně-

ných hráčů?

Michal Kdolský a Petr 
Haas nám moc chybí 
a troufnu si říct, že s nimi 
v sestavě bychom byli v ta-
bulce výš. Jejich návrat je 
však pořád velká neznámá. 
Michal má po těžkém zra-
nění velkou chuť se vrátit 
a během zimní pauzy chce 
postupně zkoušet nohu 
zatěžovat. Věříme, že se 
návrat povede a fanoušci 
ho brzy uvidí i v ostrém 
zápase. U Petra Haase je 
situace mnohem složitější 
a jeho návrat je zatím v ne-
dohlednu.

Uvažuje klub o posi-

lách a má někdo namíře-

no opačným směrem?

Doufám, že se podaří 
dotáhnout přestup Tomáše 
Říhy z Votic, který s námi 
absolvoval už letní přípra-
vu a ukazoval se jako velká 
posila do ofenzivy. Další 
konkrétní posily v tuto 
chvíli nemáme. Co se týče 
odchodů, tak se jen Patrik 
Vrkoslav vrací na přípravu 
do Benešova.

Můj osobní pohled je, 

že se brankářská bratr-

ská dvojka Filip a Lukáš 

Dřevojanovi hodně zlep-

šila. Je to tak?

V brance opravdu nyní 
problém nemáme. Jako 
jednička vstupoval do sou-
těže Filip, ale chtěli jsme, 
aby se do brány dostal 
i Lukáš. To se podařilo 
a oba nás často v zápasech 
podrželi. Velkou výhodou 
je, že se bráchové navzá-
jem podporují a nemusíme 
řešit rivalitu, která může 
rozhodit pohodu v týmu. 
Chytat prostě může jen 
jeden a neberou jako po-
tupu, když mají nastoupit 
za béčko.

Starší, mladší dorost 

a žáci se po sestupu 

z krajského přeboru do I. 

A. třídy spíše v soutěžích 

adaptují a nevypadá to 

na rychlý návrat zpět. 

Chodíš se dívat na jejich 

zápasy a je mezi kluky 

nějaká hráčská naděje?

Bohužel na sledování 

mládeže mi nezbývá příliš 
času. Někteří kluci z do-
rostu s námi chodí občas 
trénovat, ale mají před 
sebou hodně práce v tré-
ninku, aby mohli jednou 
nastupovat za první tým 
a stát se jeho oporou. Aktu-
álně v mládeži žádnou vel-
kou naději nevidím. Budu 
ale rád, když budu moci 
v budoucnu říci, že jsem 
se mýlil.

Kdy začíná zimní pří-

prava?

Přípravu začínáme v pá-
tek 12. ledna a budeme tré-
novat třikrát týdně na naší 
umělce. A tradičně pojede-
me koncem ledna na krát-
ké soustředění do Sušice.

Z n á te  u ž  s o u p e ře 

do přípravy?

Utkáme se s týmy z kraj-
ských přeborů. Doma to 
budou Mýto, Sezimovo 
Ústí, Meteor Tábor, Týn 
nad Vltavou. K soupeři vy-
jedeme do Střešovic a di-
vizních Hořovic.

Jaké je tvé osobní 

fotbalové přání a jak vi-

díš budoucnost fotbalu 

v Sedlčanech?

Byl bych rád, kdyby-
chom hlavně kvůli našim 
fanouškům udrželi co 
nejdéle domácí nepora-
zitelnost. Chtěl bych na-
plnit i náš předsezónní 
cíl – umístit se do pátého 
místa. Bude ale třeba vo-
zit body i z venkovních 
z á p a s ů .  B u d o u c n o s t 
v klubech bez bohatého 
sponzora je založena jen 
na poctivé práci s mláde-
ží. Tak je to i v Tatranu. 
Byl bych moc rád, pokud 
by se povedlo zapojit 
do práce s mládeží bý-
valé hráče a vrátit opět 
mládežnické týmy tam, 
kam poslední léta patři-
ly. Jsem nadšený, že se 
do práce s nejmenšími 
zapojili i hráči áčka Jarda 
Repetný a Filip Dřevojan. 
V předpřípravce pak učí 
první fotbalové krůčky 
nejen své ratolesti Lukáš 
Brotánek, Petr Matoušek 
a Zdeněk Janoušek.

David Štverák

Neproměnění tutovky je na stejné úrovni, jako 
hrubka v obraně, jen to není tak vnímáno

Trenér Vlastimil Zelenka
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V Sedlčanském kraji a vzá-
pětí v městském zpravodaji 
Radnice se objevily texty 
psané sedlčanským rad-
ním, bývalým zastupitelem 
a současným starostou. 
Mám za to, že když byla tak-
to oslovena sedlčanská ve-
řejnost, sluší se, aby nejen 
bývalý zastupitel, ale i ne-
zaujatí občané reagovali. 

A není lehké vniknout 
do těch textů a zjistit oč se 
přesně jedná. Pokoušel jsem 
se rozklíčovat, kde je jádro 

potíží. Protože mě místní 
politika zajímá, všiml jsem 
si nedávno sdělení starosty 
Ivana Janečka, že se pracuje 
na strategickém plánu rozvo-
je města, protože bez toho 
nemá nárok na některé do-
tace. Pozorný čtenář vyjádřil 
údiv, že Sedlčany zatím tako-
vý plán neměly. Přece město 
jako Sedlčany nutně potřebu-
je plán, kde jsou nadlouho 
dopředu uvedeny priority 
s možnostmi fi nancování. Pan 
starosta výtku zaregistroval 

a odpovídal, že je ve funkci 
jen rok a na plánu se již pracu-
je. A plánuje setkání s občany 
a studenty gymnázia. Dále 
vyšla zpráva o posunu územ-
ního plánu dobrým směrem. 
A konečně ten dopis radního 
spoluobčanům o jedenácti 
bodech. Pěti čísly Sedlčan-
ského kraje postupoval ten 
vývoj celkem logicky. Minu-
lý týden se snažil starosta 
města vysvětlit některá spíše 
fi nanční nedorozumění a vy-
zývá ke klidné spolupráci. 

To vyústění bylo nešťast-
né, protože vztahy v radě 
i zastupitelstvu mohou 
způsobovat spíše už osob-
ní animozity než různost 
názorů vedoucí k dobrým 
kompromisům. Možná, že 
vyjádření pana starosty, no-
váčka v radě města, mohla 
radní již dlouho sloužící 
v radě města poněkud pro-
vokovat. A pokud slova sta-
rosty nakonec brali jako kri-
tiku své práce v minulých 
obdobích, bylo třeba nové-

mu starostovi něco vytk-
nout. Tak to na mne působí. 
Ale to vše se nakonec může 
ukázat jako dobrá zkuše-
nost pro budoucí spoluprá-
ci všech zúčastněných.

Na veřejnost ten minise-
riál nezapůsobil dobře, ale 
také nemyslím, že by panu 
starostovi v očích veřejnosti 
nějak ublížil. Ať má koalice 
v budoucnu spíše radost ze 
shody v práci ku prospěchu 
tolika různých občanů města.

Vladimír Roškot

Četl jsem zajímavý rozhovor 
se špičkovým vyjednava-
čem. Lidé jsou prý schopní 
dělat hrozné věci, jen aby 
neztratili tvář. A proto je dů-
ležité poraženému zanechat 
takovou ústupovou variantu, 
která ho nezbaví důstojnosti, 
nebo alespoň ne zcela.

Vladimir Putin očeká-
val snadné a rychlé vítěz-
ství. Očekával vystrašenou 
Evropu, které bude moct 
diktovat své požadavky. 
Očekával další kroky k po-
zvolnému návratu sovět-

ského impéria. Situace se 
však vyvinula jinak. Mohl 
by válku ukončit a přikázat 
svým vojákům ústup, ale je 
to varianta, kterou mu hrdí 
Rusové odpustí? Zvlášť, 
když v nich krmil zpupnou 
pýchu výživnými dávkami 
arogantní propagandy?

Ukrajinci bojují statečně, 
i když jsou slabší. S každou 
další zbraní skóre vyrovná-
vají. Dodávka HIMARSů je 
dobrý příklad. Ovšem leta-
del F-16 se zatím nedočkali 
a dodávky zbraní postupně 

vysychají. Když je nejhůř, 
dostanou nějaký extra dá-
rek. Britské střely Storm 
Shadow anebo americké da-
lekonosné rakety ATACMS 
s kazetovou náplní dokáží 
vykázat ruské síly do ucti-
vější vzdálenosti, avšak do-
dávky, které by válku otoči-
ly, se nekonají. Přitom řada 
analytiků poukazuje na to, 
že stačí Ukrajině dodat do-
statek moderních zbraní 
a Rusy vytlačí.

Po dobrém se nikdo se 
Zelenským nedohodne, 

aby část území ponechal 
Rusku. Opustit jej by byla 
zrada nejen na Ukrajině, 
ale i na nás samých. Skoro 
to vypadá, jako by někdo 
pečlivě dávkoval vojen-
skou pomoc, aby udržel 
situaci na bojišti v součas-
ném status quo, dokud se 
obě strany nevyčerpají 
a nedohodnou se na smí-
ru. Putin si zachová tvář, 
protože prohlásí, že cíle 
operace byly splněny. Ze-
lenský dostane záruky ze 
všech stran, že nové hrani-

ce budou platit. Ideálně do-
jde k výměně „část území 
za členství v EU a NATO“ 
a Zelenský si připíše, že to 
on dovedl Ukrajinu na Zá-
pad. Nikdo nebude spoko-
jený, ale nevznikne z toho 
třetí světová válka.

Bohumil Vohanka

Poznámka autora: Tento 

článek jsem napsal jako čis-

tou spekulaci. Den poté ně-

mecký deník Bild uvedl, že 

Německo a USA možná sku-

tečně postupují podle tohoto 

taktického plánu.

Po mnoha letech neustálé-
ho přidávání a rozdávání 
nevyhnutelně musela na-
stoupit vláda, která bude 
škrtat. Jinak to nešlo. Nebo-
hatneme tak rychle, jak ros-
tou státní výdaje. Takže si 
zažijeme stávku, jev poměr-
ně vzácný v předchozích 
časech všeobecné hojnosti 
nakupované na dluh. Kro-
mě škol se přidají i mnozí 
jiní. Úředníků by po mnoha 
letech byrokratického buje-
ní mělo poprvé ubýt. Neda-
lo se tedy čekat nic jiného. 

Stát v nás pěstuje pasi-
vitu. Jsme naučení poža-
dovat po státu, být placení 
státem, řídit se tím, co stát 

vymyslí, nadávat na stát. 
Úplně jsme zapomněli, že 
máme vlastní vůli a mohli 
bychom se starat sami.

Podívejte se na vozový 
park rodičů malých školá-
ků. Kdyby měli možnost 
přímo financovat svoji 
školu, možná by na tom 
nebyla tak zle. Dnes si 
úspěšný podnikatel raději 
koupí Mercedes, než aby 
odevzdal peníze do černé 
díry státního rozpočtu. Ať 
má možnost darovat peníze 
škole, a tento dar si odečíst 
z daní. Stát to vyjde nastej-
no, ale jednou peníze skon-
čí v něčí garáži a podruhé 
z nich může mít užitek ně-

kolik set dětí a všichni, kdo 
se o ně starají. Věřím tomu, 
že mnozí by přispěli rádi.

Zaměstnanců se nikdo 
neptá, těm stát prostě ka-
ždý měsíc spoustu peněz 
sebere. A na co? Aby mohl 
v pražské ZOO postavit 
výběh pro lední medvědy 
za 1,2 miliardy? A pak šet-
řit na kuchařkách ve škol-
ní jídelně? Zodpovědné 
hospodaření je pouhá teo-
rie, vidíme-li, jak si veřejné 
rozpočty a dotace porcují 
různé skupiny, co v tom 
takříkajíc umí chodit.

Když jídelna uvaří den-
ně 500 obědů, a každý 
zdraží o pětikorunu, vy-

bere za měsíc průměrně 
o 52 500 korun navíc. Platy 
kuchařek jsou vyřešené. 
Ale jde to? Já nevím. Podle 
mě ne. Peníze vybrané na-
víc by spolkla přerozdělo-
vací obluda a už by je nikdo 
nikdy neviděl. Když bude 
chtít bohatý podnikatel vy-
krýt pokles platů kuchařek, 
může? Může jen tak přijít 
a věnovat školní jídelně pe-
níze? Umím si představit, že 
takový jednoduchý dobrý 
skutek by narazil na spleť 
byrokratických překážek… 
podle paragrafu X musíte 
mimořádné příjmy poslat 
obludě, odměny se řídí ta-
bulkami, příplatky nelze 

překročit, musíte požádat 
o výjimku atd.

Je to jak plánování za ko-
munistů. Je to příliš velké, 
příliš komplexní a jen sa-
motný provoz celé té admi-
nistrativní přerozdělovací 
mašinérie nás stojí spoustu 
peněz. Hlavní úkol pravico-
vé vlády je zeštíhlit stát, ose-
kat byrokracii a zjednodušit 
procesy, lidem a fi rmám ne-
chat víc peněz, a nechat nás 
žít. No, z toho všeho se za-
tím za velkých bolestí urodil 
jen jeden polovičatý konso-
lidační balíček. Bůh žehnej 
naší vládě, ať se v příštích 
letech zmůže na víc.

Bohumil Vohanka

Neshody v sedlčanské koalici?
K O M E N T Á Ř

Rozděl a panuj
G L O S A

K O M E N T Á Ř

Neztratit tvář



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /CMYK
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile ()
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /CreateJDFFile false
  /Description <<

    /BGR <>
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /CZE <>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /ETI <>
    /FRA <>
    /GRE <>

    /HRV (Za stvaranje Adobe PDF dokumenata najpogodnijih za visokokvalitetni ispis prije tiskanja koristite ove postavke.  Stvoreni PDF dokumenti mogu se otvoriti Acrobat i Adobe Reader 5.0 i kasnijim verzijama.)
    /HUN <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /LTH <>
    /LVI <>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /POL <>
    /PTB <>
    /RUM <>
    /RUS <>
    /SKY <>
    /SLV <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /TUR <>
    /UKR <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


